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Protokół 
z LIV sesji Rady Gminy Pępowo 
w dniu 26 października 2023 r. 

 
Obradom przewodniczył Zenon Rogala – Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 

rozpoczęła się o godzinie 14.08 i trwała do godziny 15.18. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, tj. 93,33% ustawowego składu Rady, który stanowi 
15 radnych. Nieobecni był radny Krzysztof Kaczmarek. Lista obecności stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 W obradach uczestniczyli również: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, 
Grzegorz Wabiński – zastępca wójta, Kinga Klozińska-Antczak – skarbnik gminy, Katarzyna 
Kmiecik-Rosa – sekretarz gminy, Józef Grobelny – kierownik Wydziału Służb Technicznych, 
Maria Wujczak – pomoc administracyjna ds. organizacji pozarządowych, kultury i promocji 
gminy, Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady gminy i samorządów mieszkańców 
oraz sołtysi – według załączonej listy obecności. 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych na 

nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu, 
b) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu, 
c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2023-2030, 
d) zmian w uchwale budżetowej na rok 2023, 
e) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
f) ustalenia dziennej stawki opłaty targowej, 
g) uchwalenia programu współpracy gminy Pępowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2024. 

9. Informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2022. 
10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zamknięcie sesji. 

 
 

W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych oraz przedstawicieli Urzędu Gminy Pępowo. 
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 W punkcie 2 – przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 
14 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować 
prawomocne uchwały. 
 
 W punkcie 3 – przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. 
 

W punkcie 5 – przewodniczący poinformował, że protokół z LIII sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w Biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać, 
a ponadto radni otrzymali go w wersji elektronicznej. W związku z tym zaproponował 
przegłosowanie go bez odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Protokół z LIII sesji Rady Gminy Pępowo przyjęto jednomyślnie – 14 głosami „za”. 
Imienne wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 
 W punkcie 6 – przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady wpłynęła interpelacja radnego Ireneusza Matyli, dotycząca poprawy bezpieczeństwa na 
drodze powiatowej poprzez wytyczenie i oznakowanie przejścia dla pieszych na 
ul. Powstańców Wielkopolskich w Pępowie, w pobliżu skrzyżowania z ul. Dworcową, oraz 
wniosek radnego Stefana Krystkowiaka do Zarządu Powiatu Gostyńskiego, dotyczący 
zamontowania studzienki kanalizacji deszczowej na drodze powiatowej relacji Siedlec – 
Babkowice, na zakręcie zlokalizowanym między zakładem „Emilgrana” a pierwszą posesją 
mieszkalną. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacja oraz wniosek zostaną przesłane do 
Zarządu Powiatu Gostyńskiego. Kopie interpelacji i wniosku stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 7 – wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto. 
 

W punkcie 8 – rozpatrzono i podjęto uchwały w spawie: 

a) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu – projekt uchwały omówił 
wójt. Jak przypomniał, współfinansowanie zadań na drogach powiatowych wraz z powiatem 
w formule „50 na 50” jest praktyką w obecnej kadencji. Wyjaśnił, że proponowana uchwała 
dotyczy udzielenia pomocy Powiatowi Gostyńskiemu w roku 2024 i zakłada 4 zadania 
związane z budową dróg i nawierzchni chodników oraz 1 zadanie związane z dofinansowaniem 
Warsztatów Terapii Zajęciowej, po czym pokrótce omówił poszczególne zadania. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LIV/394/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu – imienny 
wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
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b) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu – projekt uchwały 
przedstawił wójt. Zauważył, że uchwała ta jest podobna do wcześniej omawianej uchwały, 
jednak tym razem jest mowa o pomocy rzeczowej, a projekt zawiera 3 elementy związane 
z przebudową dróg, w których gmina chce wesprzeć powiat. Następnie pokrótce omówił 
propozycje zadań drogowych. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LIV/395/2023 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu – imienny 
wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 
c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2023-2030 – 
szczegółowe uzasadnienie do projektu uchwały odczytała skarbnik gminy Kinga Klozińska-
Antczak. Jak wyjaśniła, proponowane zmiany WPF na lata 2023-2030 są zgodne ze zmianami 
w budżecie na 2023 r. Wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach wynosi 9 471 916,65 zł. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LIV/396/2023 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 
2023-2030 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 

d) zmian w uchwale budżetowej na rok 2023 – szczegółowe uzasadnienie do projektu 
uchwały odczytała skarbnik gminy Kinga Klozińska-Antczak. Jak wyjaśniła, proponuje się 
dokonanie zmian zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
Dyskusja: 
- Wiceprzewodniczący Zygmunt Gulcz – odnosząc się do dochodów zauważył, że gmina 
otrzymała dodatkowe pieniądze na usuwanie wyrobów azbestowych. Zapytał, czy będzie się to 
wiązać z dodatkowymi odbiorami wyrobów azbestowych na terenie gminy Pępowo. 
- Skarbnik – zaprzeczyła, po czym wyjaśniła, że chodzi o zadanie, które już jest zrealizowane 
– po rozliczeniu wpłynęła dotacja, która wcześniej nie była zaplanowana po stronie dochodów. 
Powtórzyła, że nie są to dodatkowe środki. 
- Wiceprzewodniczący Zygmunt Gulcz – zauważył, że w informacji przekazywanej przez 
p. skarbnik po stronie wydatków jest kilka pozycji, przy których powtarza się słowo 
„zrezygnowano” [z inwestycji]. Stwierdził, że radni wiedzą, o co chodzi, jednak z uwagi na 
dalszy przekaz obrad poprosił o wyjaśnienie, co kryje się pod ową „rezygnacją”. 
- Skarbnik – wyjaśniła, iż oznacza to, że zadanie jest wycofane z budżetu roku bieżącego – jest 
to zmiana „kosmetyczna”, której należy dokonać, żeby móc zaplanować je w projekcie budżetu 
na rok 2024. 
- Wójt – potwierdził, że przykładem [takiego zabiegu] może być montaż paneli 
fotowoltaicznych na świetlicach, z którego nie rezygnujemy, tylko przesuwamy je w budżecie, 
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ponieważ mamy na to dotację – zadania te zostaną zapisane w nowym budżecie i będą 
zrealizowane. 
- Radny Ireneusz Matyla – przyznał, że czytając projekt uchwały po raz pierwszy i widząc 
„rezygnację” ze ścieżki pieszo-rowerowej do Wilkonic sam się przeraził, jednak są też uchwały 
o pomocy dla powiatu i wójt wytłumaczył podczas komisji, że zadanie to zostaje jakby 
„przekierowane” do powiatu, który będzie to zadanie kontynuował. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LIV/397/2023 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2023 – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
e) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – przewodniczący 
poinformował, że Rada podjęła decyzję o podniesieniu podatków o ok. 12% w stosunku do 
roku ubiegłego, przy czym w dwóch przypadkach jest to nieco mniej. Zapytał, czy jest potrzeba 
ponownego omawiania tej uchwały. Radni nie zgłosili takiej potrzeby. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LIV/398/2023 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – imienny 
wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
f) ustalenia dziennej stawki opłaty targowej – przewodniczący poinformował, że 
podczas posiedzenia komisji radni zgodnie zdecydowali o podniesieniu opłaty od 1 stanowiska 
do kwoty 45 zł i za sprzedaż towarów w handlu obwoźnym – do kwoty 13 zł. Zapytał, czy ktoś 
chciałby coś dodać lub o coś zapytać. Żaden spośród radnych nie wyraził takiej woli. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LIV/399/2023 w sprawie ustalenia dziennej stawki opłaty targowej – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
g) uchwalenia programu współpracy gminy Pępowo z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024 – 
projekt uchwały przedstawiła Maria Wujczak – pomoc administracyjna ds. organizacji 
pozarządowych, kultury i promocji gminy. Jak przypomniała, organy jednostek samorządu 
terytorialnego mają obowiązek uchwalać corocznie program współpracy z organizacjami 
pozarządowymi w terminie do 30 listopada roku poprzedzającego rok programowy. Nadmieniła, 
że podjęcie rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi wymaga 
konsultacji z organizacjami pozarządowymi, które zostały przeprowadzone poprzez 
udostępnienie projektu programu na stronie internetowej gminy Pępowo, w Biuletynie 
Informacji Publicznej oraz zamieszczenie na tablicy ogłoszeń. Do projektu nie wniesiono 
żadnych uwag. Wyjaśniła, że przyjmując roczny program współpracy, gmina Pępowo chce 



5 
 

zaspokoić potrzeby społeczne mieszkańców oraz wzmocnić rozwój społeczeństwa 
obywatelskiego poprzez umacnianie partnerstwa pomiędzy gminą a organizacjami, a także 
zaangażować mieszkańców w rozwój wspólnoty lokalnej. Szacuje się, że na realizację 
programu zostanie przeznaczona kwota 50 tys. zł. 
Dyskusja: 
- Radny Radosław Sobótka – zapytał, jak wyglądała współpraca z tymi podmiotami w roku 
bieżącym, czyli jak kwota była przeznaczona na ten cel, jaka kwota została wykorzystana, jakie 
podmioty skorzystały z tej współpracy i jakie kwoty zrealizowały. 
- Maria Wujczak – odpowiedziała, że łączna kwota dotacji, jaką przekazano organizacjom, to 
23.450,00 zł, po czym wyszczególniła, jakie organizacje otrzymały dotacje i w jakiej wysokości. 
- Radny Radosław Sobótka – zapytał, jaka kwota była przeznaczona na ten cel. 
- Maria Wujczak – odpowiedziała, że było to 40 tys. zł. 
- Przewodniczący – podsumował, że pozostała niewykorzystana kwota – pieniędzy nie zabrakło. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LIV/400/2023 w sprawie uchwalenia programu współpracy gminy Pępowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
rok 2024 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 
 W punkcie 9 – informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2022 –  
przewodniczący przedstawił informacje: 
- o oświadczeniach majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Gminy Pępowo – 
informacja w załączniku do niniejszego protokołu, 
- o oświadczeniach majątkowych złożonych Wójtowi Gminy Pępowo – informacja 
w załączniku do niniejszego protokołu, 
- o oświadczeniu majątkowym złożonym Wojewodzie Wielkopolskiemu – informacja 
w załączniku do niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 10 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
– Radny Radosław Sobótka – nawiązując do wypowiedzi wójta odnośnie do Czeluścina, że 
została zrealizowana jedna z inwestycji, czyli droga w kierunku Czeluścinka, stwierdził, że 
rzecz, która była bolączką mieszkańców tej miejscowości, stała się jej wizytówką. Zauważył, 
że potrzeba tam jeszcze małych, kosmetycznych prac, jednak wygląda to już naprawdę dobrze. 
Nawiązując do dyskusji na jednej z poprzednich sesji przypomniał, że w tym roku miało być 
realizowane przedsięwzięcie związane ze stawem, jednak informacje z otwarcia ofert okazały 
się niepomyślne. Stwierdził, że trzeba czekać na przyszły rok i na to, co czas pokaże. 
- Radna Elżbieta Pawlak – skonstatowała, że nie zawsze duże rzeczy musza być zrealizowane, 
żeby mieszkańcy się cieszyli. W imieniu mieszkańców Wilkonic podziękowała wójtowi za 
piękny asfalt koło „Wielkopolanki” oraz za dotrzymanie słowa i sukcesywne doposażanie 
małego placu zabaw. Wyraziła przekonanie, że lampa solarna koło „Wielkopolanki” i lampa 
przy drodze spacerowej w kierunku lasu będą swoistym zwieńczeniem inwestycji, 
wyczekiwanym przez wielu mieszkańców. 
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- Wójt – podziękował radnym za dobre słowo, które mobilizuje do dalszej pracy. Przyznał, że 
nie wszystko udaje się zrealizować w terminie, niektóre zadania są odsuwane w czasie, jednak 
prędzej czy później do nich wracamy. 
Wójt przypomniał, że 2 lata temu do wojewody wpłynęła skarga na wójta, która została 
przekazana zgodnie z właściwością do Rady; była też skarga na Radę do wojewody. Stwierdził, 
że pewnie nikt już o tym nie pamięta, jednak w piśmie skierowanym do Rady informował, że 
w związku z bezczelnymi pomówieniami zawartymi w skardze skieruje sprawę do sądu 
z postępowania cywilnego. Poinformował, że po kilkunastu rozprawach w Sądzie Rejonowym 
w Gostyniu i po sprawie odwoławczej w Sądzie Okręgowym w Poznaniu rozstrzygnięcie jest 
ostateczne i pozytywne – skarżąca została uznana za winną pomówień i została na nią nałożona 
kara; sąd orzekł, że to, co zostało napisane w skardze jest ewidentną nieprawdą. 
 
Na tym dyskusję zakończono. 
  

W punkcie 11 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący zamknął 
LIV sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 

        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


